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پيامبر اکرم)ص( می فرمايند:

هرکه به خدا و روز پاداش ايمان 

دارد، چون وعده اى داد، بايد به 

آن وفا کند. 

»گزيده تحف العقول«

محم�د اللهي�اري مدي�رکل دفت�ر موس�يقي از نص�ف 
ش�دن ظرفي�ت س�الن ها و نصف ش�دن اجاره بهايش�ان 
ب�راي از س�رگيري کنس�رت ها در اول تي�ر خب�ر داد. 
با تأيید ستاد ملي كرونا، دولت اجازه برگزاري كنسرت ها از اول تیر 
1399 را صادر كرده است، در همین رابطه مديركل دفتر موسیقي 
وزارت ارشاد به تسنیم گفت: در 1/5ماه گذشته دو جلسه مفصل با 
مسئولان سالن هاي برگزاري كنسرت ها، مسئولان خانه موسیقي 
و مجمع صنفي ناش��ران موسیقي )ش��ركت هاي برگزاركننده 
كنس��رت هم به نوعي ذيلِ اين مجمع هس��تند( برگزار كرديم. 
هدف از برگزاري اين جلس��ه ها رسیدن به دس��تورالعمل هايي 
بود كه در تمام سالن هاي كشور قابل اجرا باش��د. وي ادامه داد: 
ما تصمیم گرفتیم براي رعايت فاصله گ��ذاري اجتماعي هنگام 
اجراهاي موسیقي، كنسرت ها با نیمي از ظرفیت سالن ها برگزار 
شود. در عین حال اين مسئله را هم در نظر گرفته ايم كه سالن ها 
به شركت هاي برگزاري كنس��رت ها تخفیف بدهند و 50درصد 
اجاره بهاي شان را دريافت كنند، البته اين براي دوراني است كه 

نیمي از ظرفیت سالن ها به فروش مي رسد. 
مديركل دفتر موس��یقي درباره جزئیات اين دس��تورالعمل ها 
گفت: در اين پروتكل ها درباره نحوه پرشدن صندلي ها، نحوه 
بلیت فروشي، دستورالعمل بهداشتي پیش از ورود به سالن ها 
و اينكه مردم در داخل سالن ها چه نكاتي را بايد رعايت كنند، 
صحبت شده است. همچنین نحوه ساندچك )تنظیم صدا( و 
داشتن زمان كافي براي اين كار و ديگر موارد در دستورالعملي 

15بندي پیش بیني شده است. 

وي درباره چگونگي تعیین قیمت بلیت كنس��رت ها از اول تیر 
تأكید كرد: درباره قیمت بلیت هم گفت وگو كرديم. در شرايط 
كرونا تمام فعالیت هاي موسیقي متوقف بوده است. كرونا باعث 
شده كه مردم در اين چهار ماهِ گذشته تحت فشار اقتصادي قرار 
بگیرند و توان مالي شان كم ش��ده است، از اين رو عدم افزايش 
قیمت بلیت كنسرت ها مي تواند مشوقي براي مخاطبان باشد تا 

به سالن ها بیايند و از كنسرت ها استفاده كنند. 
مديركل دفتر موسیقي درباره چگونگي فروش بلیت ها و اينكه 
صندلي هاي خالي در هر سالن چطور تعیین مي شوند، گفت: ما 
تصمیم گرفته ايم تا براي حفظ فاصله  اجتماعي، تنها 50درصد 
ظرفیت سالن ها پر شود. براي رسیدن به اين منظور به سايت ها 
گوشزد كرديم كه اگر خانواده اي براي خريد بلیت اقدام مي كند، 
دو صندلي سمت چپ و دو صندلي سمت راستِ آنها قفل شود 
تا هنگام اجرا خالي بماند، يعني به ازاي هر خريد دو صندلي از 

سمت چپ و دو صندلي از سمت راست خالي مي ماند.

دستورالعمل  بهداشتي براي کنسرت ها در دوران کرونا 

کنسرت با نصف ظرفيت و نصف قيمت سالن ها

 نگاهي به مجموعه داستان 
»دو کبوتر، دو پنجره، يك پرواز«

روايت هاي متفاوت از قصه هاي جنگ 
در سال هاي دهه1360 سیدمهدي 
ش��جاعي مجموعه داس��تاني را 
منتش��ر كرد كه از هفت داستان 
دفاع مقدس به نام هاي »دو كبوتر، 
دو پنجره، يك پرواز«، »آبي، اما به 
رنگ غروب«، »راز دو آينه«، »آن 
ش��ب عزيز«، آرام��ش قهوه اي«، 
»بغض آينه« و » امضا« تش��كیل 
شده بود. اين مجموعه داستان كه 
در زم��ان جنگ وارد ب��ازار كتاب 
شد، مورد استقبال كتاب دوس��تان قرار گرفت و در همان سال ها 
چند بار تجديد چاپ شد. سال 1369 بود كه ابراهیم سلطاني فرد، بر 
اساس داستان هاي سیدمهدي شجاعي يك فیلم سینمايي ساخت 
به اسم »تويي كه نمي شناختمت«. اين فیلم از سه اپیزود تشكیل 
ش��ده بود كه كارگردان، اپیزود هاي اول و دوم فیلم را از قصه هاي 
همین كتاب انتخاب كرده بود. اولي اش »دو كبوتر، دو پنجره، يك 
پرواز « بود و دومي هم »آبي، اما به رنگ غروب«، البته اين كتاب در 
اوايل دهه1390 بار ديگر تجديد چاپ شد. قصه اول اين كتاب كه 
عنوان كتاب هم است، ماجراي زندگي دو برادر نوجوان و دوقلو به 
نام هاي حامد و رائد را نشان مي دهد كه به جبهه مي روند ودر فاصله 
يك ساعت هر دو شهید مي ش��وند. رائد گلوله مي خورد و برادرش 
حامد او را سوار آمبولانس مي كند تا به پشت جبهه برگرداند، توي 
راه اما خمپ��اره به آمبولانس مي خورد و او هم ش��هید مي ش��ود. 
راوي هاي داس��تان اول كت��اب، دونفرن��د. اولي حامد ك��ه دارد 
تك گويي ه��اي درون��ي اش را درون آمبولانس براي ب��رادر گلوله 
خورده اش مي گويد و دومي هم راننده آمبولانس يعني »علي« كه 
مجروح مي شود و بعد از شهادت حامد، صحبت هاي حامد را براي 
مادر دو شهید تعريف مي كند. جدا از مضمون صمیمي داستان كه 
نويسنده به بهترين نحو حالت هاي عاطفي و وابستگي دو برادر دوقلو 
را به هم در لحظه هاي زندگي شان به تصوير كشیده، ساختار متفاوت 
داستان است كه از آن يك داس��تان كوتاه موفق ساخته است. در 
شیوه روايت، نويس��نده از يك زاويه ديد متفاوت به شیوه »جريان 
سیال ذهن« استفاده كرده اس��ت كه در زمان خود يك كار بكر و 
بديعي بود. شروع داس��تان اول به اين شكل است كه حامد دارد با 
برادرش صحبت مي كند: »سرت را اگر روي پايم بگذاري، دستم را 
اگر در میان موهايت گم كني، چش��م هاي بس��ته ات را اگر به من 
بدوزي، كلام مرا ش��ايد بهتر دريابي... ص��داي دلخراش خمپاره 

مي خواهد نگذارد كه تو حرف هايم را بشنوي...«.
س��اختار هر هفت داس��تان اين مجموع��ه متفاوت اس��ت به جز 
داستان هاي هاي اول و دوم كتاب، مابقي قصه ها، از لحاظ مضمون 
و تكنیك نوش��تاري، داس��تان هاي قابل قبولي هس��تند، هر چند 
شیوه تك گويي مس��تقیم راوي گاهي باعث مي شود كه نويسنده 
از فضا س��ازي و توصیف زمان و مكان و چهره پردازي كاراكترهاي 
داستان غافل شود. مورد ديگري كه نبايد از آن گذشت اين است كه 
دو داستان اول كتاب را مي شد خلاصه تر از ايني كه است نوشت و 
توضیحات تكراري و ديالوگ هاي طولاني اين دو داستان به وضوح 
احساس مي شود. چاپ دهم اين مجموعه داستان در 108صفحه 

توسط انتشارات كتاب نیستان منتشر شده است.

رامينجهانپور نقدکتاب

پايان »جاده جنگ« طولاني ترين رمان ايراني
وقتي ديدم کسي رمان انقلاب اسلامي را ننوشته دست به کار شدم

جل�د دوازده�م »ج�اده جن�گ« نوش�ته منص�ور ان�وري 
چاپ ش�د و ب�ه اي�ن ترتي�ب طولاني تري�ن رم�ان ايراني و 
برن�ده جواي�ز ادبي ج�لال و کتاب س�ال ب�ه پايان رس�يد. 
گرچه منصور انوري را با رمان 12جل��دي »جاده جنگ« اش 
مي شناسیم؛ رماني كه به محض انتشار چندين جايزه از جمله 
كتاب فصل، قلم زرين و چهارمی��ن دوره جايزه جلال را از آن 
خود ك��رد و از اين حیث ركورد كس��ب جواي��ز را از نظر ارقام 
شكسته اس��ت اما اولین كتابي كه از اين نويسنده منتشر شد، 
مجموعه داستاني بود با عنوان »مصافحه با ارواح« و مجموعه 

زندگینامه شهدا به نام »قربانگاه عشق«. 
غیر از اينها او »از عشق آباد تا عشق آباد«، »قلب تپنده« و »آشیانه 
عنقا« و چندين متن س��ريال و فیلم را هم كه به مرحله تولید و 
پخش رسیده، نوشته است اما »جاده جنگ« اثري است كه همه 

منصور انوري را با اين كتاب مي شناسند. 
»جاده جنگ« برخلاف آنچه گفته مي شود، اثري سفارش شده 

از نهاد خاصي نبوده اس��ت و انوري خودش براي نوشتن تاريخ 
انقلاب دست به كار مي شود. او مي گويد: »البته من هر موضوعي 
كه در راس��تاي اهدافم باش��د، مي نويس��م چه سفارشي و چه 
غیرسفارشي اما جاده جنگ سفارشي نبود. از آنجا كه هر انقلابي 
رمان مخصوص خودش را دارد و براي همه انقلاب ها بدون استثنا 
رمان نوشته شده است، من هم منتظر بودم كه خبر نوشتن رمان 
انقلاب اسلامي را بشنوم اما وقتي ديدم خبري نشد و پرس و جو 
كردم متوجه شدم هنوز كسي براي نوشتن اين رمان اقدام نكرده 
است، براي همین شروع كردم به نوشتن رمان جاده جنگ«. به 
گفته انوري بیش از 10 س��ال طول كشید تا جاده جنگ نوشته 
شد. نگاهي به كارنامه نويسندگي اين نويسنده نشان مي دهد او 
به نوشتن رمان هاي طولاني علاقه خاصي دارد اما در روزگار امروز 

مگر كسي يك رمان 12جلدي را مي خواند؟
اين نويسنده در پاسخ مي گويد: »وقايع اين رمان از شهريور 1320 
تا 15خرداد 1342 را در بر مي گیرد. من مطمئنم كتاب ها خوانده 
مي شود. اگر يكي از معیارهاي خوانده شدن، رسیدن به چاپ هاي 
متعدد است بايد بگويم جلدهاي اول اين مجموعه به چاپ ششم 
رسیده است و همین نشان از خوانده شدن كتاب دارد. به هر حال 
من نیم قرن از حیات كشور را با جزئیات نوشته ام؛ از آداب و سنن، 
فولكلور، مسائل تاريخي و مذهبي و منطقه اي گرفته تا نگاهي كامل 
به جنگ جهاني دوم و مسائل اين جنگ كه كشور ما را درگیر كرد. 
در اين كتاب بسیاري از آداب و سنن فراموش شده شمال خراسان 
ثبت و ضبط شده است و اين كتاب از اين حیث اعتبار بیشتري پیدا 

مي كند چون آيینه تمام نماي 50 ساله كشور ماست.«

 قدرداني سردار حاجي زاده 
از سازندگان »بچه مهندس3«

آخرين هدف يك سريال سرگرمي است اما اصلًا نبايد هدف اصلي باشد

 

اگر جوانان يك ملت را اميدوار کنيم، کار ارزشمندي انجام داده ايم
فرمان�ده هوافض�اي س�پاه، ب�ا قدردان�ي از عوامل 
س�اخت مجموع�ه تلويزيوني »بچه مهن�دس3«، به 
اي�ن موضوع اش�اره کرد که داس�تان اي�ن مجموعه 
در راس�تاي بخش هاي مه�م بياني�ه گام دوم انقلاب 
درباره توس�عه علم بود که به آن خوب پرداخته شد. 
به گزارش فارس، س��ردار امیرعلي حاجي زاده در آيین 
قدرداني از عوامل »بچه مهن��دس3« گفت: كم و بیش 
اين سريال را دنبال كردم و از نزديكانم نیز كه آن را دنبال 
كردند درباره آن شنیدم كه اين مجموعه تلويزيوني هم 
به مسائل اجتماعي و هم به مسائل علمي توجه كرد و از 

آثار ارزشي بود. 
وي تصريح كرد: مسئله بومي س��ازي و نگاه به داخل، از 
ديگر ويژگي هاي مجموعه تلويزيوني »بچه مهندس3« 

بود و واقعاً از ديدن بخش هايي از آن لذت بردم. 
فرمانده نیروي هوافضاي س��پاه ادام��ه داد: خیلي ها به 
واسطه اين سريال ديدگاه ش��ان به دستاورد هاي كشور 

تغییر كرد. 
سردار حاجي زاده خاطرنشان كرد: ما در مقابل يك هجمه 
تركیبي از جنگ اقتصادي تا جنگ رسانه اي و فرهنگي 
قرار داريم كه متأسفانه خاكريز هاي آسیب پذير ما هستند 

و افسران و سربازان ما بايد در اين جبهه ها تلاش كنند. 
وي تصريح ك��رد: زمان��ي در مقابل جن��گ نظامي قرار 
داش��تیم كه صداي بمب را مي ش��نیديم، اما الان شكل 
جنگ فرق كرده است و بايد با كار هاي فرهنگي به مقابله 

با آن برويم. 
فرمانده نیروي هوافضاي س��پاه افزود: بیانیه گام دوم 
انقلاب اس��لامي ك��ه رهبر معظ��م انقلاب ب��ه عنوان 
منشور انقلاب در 40سال دوم ترسیم كردند، در بخش 
اصلي اش بر توجه و توسعه علمي تأكید مي كنند و شما 
)عوامل مجموعه تلويزيوني »بچه مهندس3«( به اين 
موضوع توجه كرديد و به همین عل��ت توجه ها نیز به 

شما جلب شد. 
سردار حاجي زاده گفت: از اين گونه سوژه ها در كشور 
زياد داري��م و ذخاير كش��ور ما واقعي اس��ت، غربي ها 
قهرمان مي سازند و تاريخ را مي تراشند، اما ما قهرمانان 

واقعي داريم. 
وي اف��زود: جامعه نیاز ب��ه قهرم��ان دارد، به خاطر 

همین است كه غرب قهرمان سازي مي كند، اما ما به 
بركت انقلاب اسلامي و پايداري ملت ايران، با اهداي 
حدود 300هزار ش��هید و پرداخت بهاي س��نگین، 
داراي قهرمانان بي ش��مار واقعي هس��تیم، شهیدان 
گرانق��در باباي��ي، باكري، س��لیماني و... اس��امي ای 
هستند كه ما مي شناسیم، اما ش��هدايي هم هستند 

كه ناشناخته اند. 
فرمانده نیروي هوافضاي سپاه اضافه كرد: در نبرد با داعش 
شهید حججي برجسته شد، اما شهیدحججي يكي نبود 
و نیست، ما همین الان بي شمار شهید حججي ها و حسن 
طهراني مقدم ها داريم كه خوب است به آنها در قالب هاي 

هنري به آنها پرداخته شود. 
وي گفت: آخرين هدف يك س��ريال سرگرمي است، اما 
اصلًا نبايد هدف اصلي باش��د، اگر جوان��ان يك ملت را 
امیدوار كنیم كار ارزش��مندي انجام داده ايم، دشمن به 
دنبال ناامیدكردن جوانان ماس��ت و مي خواهد با جنگ 

رسانه جوانان مان را ناامید كند. 
فرمانده نیروي هوافضاي س��پاه با تأكید بر رسالت مهم 
اهالي فرهنگ و هنر، گفت: ام��روز اهالي فرهنگ و هنر 
نقشي شبیه شهیدان باكري، خرازي و... را در جنگ دارند، 

همان طور كه در اقتصاد هم همین طور است. 
وي بار ديگر حمايت خود را از توجه اهالي فرهنگ و هنر 
به تولید محتوا در خص��وص معرفي قهرمانان واقعي و به 

تصوير كشیدن توان داخلي اعلام كرد. 
در پايان اين نشست س��ردار حاجي زاده فرمانده نیروي 
هوافضاي سپاه پاسداران انقلاب اسلامي از عوامل ساخت 

مجموعه تلويزيوني »بچه مهندس3« تقدير كرد.

  محمدصادق عابدينی
س�يمافيلم در حال تدارك ساخت سريالی 
امنيتي ب�ه نام »ض�د« اس�ت؛ مجموعه اي 
ک�ه ن�گارش فيلمنام�ه آن را آرش قادري 
بر عه�ده دارد. ق�ادري که س�ابقه نگارش 
فيلمنامه هاي پليس�ي و امنيت�ي از جمله 
س�ريال »گان�دو« را در کارنامه خ�ود دارد 
در گفت وگو با »جوان« به »ضد« و س�اخت 
س�ريال هاي امنيتي در تلويزيون پرداخته 
اس�ت. وي مي گويد آنقدر س�ر »گاندو« به 
عوامل فش�ار آم�ده و تهديد ش�ده اند که 
براي ساخت ادامه آن همه محتاط شده اند. 
 آي�ا »ض�د« در همان ح�ال و هواي 

گاندو است؟
من فیلمنامه »ض��د« را زماني كه »گاندو« در 
پیش تولید قرار داش��ت نوشتم و متنش كامل 
بود، ولي به واس��طه دلايلي شرايط ساخت آن 
مهیا نشد تا اينكه امس��ال شرايط تولید فراهم 
ش��د. اگر همان زمان تولید ش��ده بود، شايد 
اكنون يك سال از پايان پخش آن مي گذشت. 
اين سريال برخلاف »گاندو« كه به يك كیس 
امنیتي خاص مي پرداخت به موضوعات متنوعي 
پرداخته و داستانش بیشتر جنبه آگاهي رساني 
به م��ردم دارد و تعريفي از جاسوس��ي، نفوذ و 
امنیت را با زبان ساده بیان مي كند اما داستان 

سريال اپیزوديك نیست. 
 م�ردم ب�ا تماش�اي »گان�دو« ب�ا 
موضوعات�ي در اين باره در س�طح 
بالايي از آن آشنا شدند، اگر تعاريف 
»ضد« ساده تر اس�ت بهتر نبود اول 

اين سريال ساخته مي شد؟
سفارش دهنده دو س��ريال متفاوت است. در 
مورد »گاندو« قضیه ضد جاسوسي مطرح بود 
و با كمك و راهنمايي نهاد امنیتي مربوطه كار 
ساخته ش��د، ولي درباره »ضد« موضوع فرق 
مي كند، در »ض��د« مي گويیم ك��ه اطلاعات 
در هر س��طحي مهم اس��ت و هر ك��س در هر 
جايي مي تواند ي��ك منبع اطلاعاتي باش��د و 
بايد از اطلاعاتي كه دارد مراقبت كند، مثلًا در 
پرونده اي به من نقش يك چوپان در درز موارد 
اطلاعاتي را نشان دادند، واقعاً كسي فكرش را 

مي كند كه چوپاني كه با گوسفندها در ارتباط 
اس��ت مي تواند اطلاعات مهمي داشته باشد؟! 
نمي خواهم بگويم كه اگر »ضد« قبل از »گاندو« 
پخش مي شد بهتر بود ولي مي شود گفت كه در 
صورت چنین كاری، سطح آگاهي مردم نسبت 

به مسائل امنیتي بالاتر مي رفت. 
 به نظرم تا قبل از »گان�دو« تعريف 
ما از جاس�وس يك فرد کراواتي بود 
که از خارج مي آيد، دنبال اطلاعات 
است و آنقدر تابلو است که از همان 
ابت�دا بيننده ه�ا مي فهميدند که او 

جاسوس است!
بله، همیشه هم يك نقش��ه كاغذي با خودش 
داش��ت! البته اين تعريف از جاس��وس خیلي 
قديمي ش��ده ولي در زمان خ��ودش تا حدي 
هم درس��ت بوده اما امروزه هم��ه چیز تغییر 
كرده اس��ت. ي��ك دوره براي اينك��ه بفهمند 
ش��ما چه آهنگي گوش مي كني بايد نوارهاي 
كاس��ت ماش��ینت را چك مي كردند، اما الان 
كافي اس��ت لیس��ت دانلوده��اي اينترنتت را 
ببینند. ما در ش��بكه هاي اجتماعي اطلاعات 
زيادي از خودمان منتش��ر مي كنیم. فهرست 
جس��ت وجوهاي گوگل ما خیلي از اطلاعات 

پیرامون ما را روشن مي كند. 
 تص�ور اين ب�ود ک�ه بع�د از گاندو 
و اس�تقبال از آن رون�د س�اخت 
سريال هاي امنيتي سرعت بگيرد، اما 
اينطور نشد و حتي توليدات بعدي با 
کيفيت پايين تري ساخته شدند، چرا 

پسرفت داشته ايم؟
شتر سواري دولا دولا نمي شود. نمي شود در آب 
رفت و خیس نشد، ما »گاندو« را كار كرديم و 

پیامد هاي آن را ديدي��م، تاوانش را هم داديم. 
خیلي از بچه هاي پروژه »گاندو« اذيت شدند، 
حتي تهديد جاني هم ش��دند ول��ي »گاندو« 
باعث شد تا سقف توقع مردم بالاتر بود. همین 
تولیداتي كه مي گويید بعد از »گاندو« پخش 
شدند و افت داشتند، اگر قبل از »گاندو« پخش 
مي شدند هیچ كس به آنها ايرادي نمي گرفت، 
چون كف و سقفي تعیین نشده بود اما همین 
الان اگر م��ن دوباره همان »گاندو« را بس��ازم 
افت ك��رده ام، چون س��قف كار قبلي بايد كف 
خواسته ها از كار بعدي باشد. هنوز هم از اينكه 
بعد از 10س��ال مي گويند »هوش سیاه« يكي 
از بهترين س��ريال هاي پلیس��ي اس��ت، غصه 
مي خورم، من آن را براي همان دوره نوش��تم 
و انتظار اين ب��ود كه در اين س��ال ها تولیدات 

بهتري تولید شود. 
 چ�را فص�ل دوم س�ريال »گاندو« 

ساخته نشد؟!
شايد به خاطر همان فشار ها بود كه باعث شد 
همه دست به عصا ش��وند. در تلويزيون سابقه 
نداش��ته كه براي يك س��ريال از دفتر رياست 
جمهوري نامه ب��ه بیت رهبري بزنند! فش��ار 
زيادي سر »گاندو« به ما وارد شد. از سوي ديگر 
هم سريال امنیتي ساختن نیازمند پرونده هاي 
امنیتي است و بايد نهاد امنیتي آن را پیشنهاد 

بدهد. 
 ولي تجربه ساخت سريال دنباله دار 
مثل »پايتخت« نشان داده مردم از 
توليدات ادامه دار استقبال مي کنند 

و مي شد »گاندو« را هم ادامه داد!
همان زمان كه »گان��دو« در اوج بود و مردم 
از آن اس��تقبال كرده بودند، پیش��نهادهايي 
براي ساخت فصل دوم داده شد، حتي موارد 
پیشنهادي هم بیان شد، اما بعد از آن پیگیري 
نشد و هم من و هم موسسه س��ازنده درگیر 
كارهاي ديگري شديم. من سريال »پايتخت« 
را خیلي دوس��ت دارم در يك ملودرام مانند 
»پايتخت« مي توانید زندگي را به س��ادگي 
آنچه هست نشان دهید، اما سريال امنیتي به 
اين راحتي ها نیست، حتي فرق میان امنیتي 
و س��ريال پلیس��ي در اين اس��ت كه شما در 
سريال پلیسي وارد مسائل جناحي نمي شويد، 
مي توانید يك كلانتري نشان دهید و ماشین 
چراغ گردان و دزدي كه دس��تبند زده شده، 
اما در س��ريال امنیتي پرونده هايي داريم كه 
بیش از 20س��ال روي آن كار ش��ده و بدون 
ش��لیك يك گلوله به نتیجه رس��یده است. 
برخوردهايي كه س��ر »گاندو« شد هم باعث 

شد همه محتاط تر شوند. 
 برگرديم به س�ريال »ضد«، امسال 

اين سريال پخش خواهد شد؟!
درباره س��اخت سريال »ضد« ش��ايد بهتر باشد 
آقاي جلالي تهیه كننده صحبت كند ولي هنوز 
كارگردان كار مشخص نشده است، فكر مي كنم 
اگر سريع تر كار تولید سريال مشخص شود بعید 

نیست كه تا پیش از پايان سال پخش شود.

گفت وگوي »جوان« با نويسنده جديدترين سريال امنيتي تلويزيون

 سريال »ضد« 
سطح آگاهي امنيتي مردم را بالا مي برد

 خيلي از بچه هاي پروژه »گاندو« اذيت شدند، حتي تهديد جاني هم شدند 
ولي »گاندو« باعث شد سقف توقع مردم بالاتر برود

من فيلمنامه »ض��د« را زماني 
كه »گاندو« در پيش توليد قرار 
داشت نوش��تم، ولي به دلايلي 
شرايط ساخت آن مهيا نشد تا 
اينكه امسال شرايط فراهم شد

 احتمال نمايش »ماه گرفتگي« 
در جشنواره فيلم مقاومت 

ه�ادي انب�اردار تهيه کنن�ده س�ينما از احتم�ال نماي�ش 
فيل�م »م�اه گرفتگ�ي« در جش�نواره مقاومت خب�ر داد. 
هادي انباردار تهیه كننده فیلم سینمايي »ماه گرفتگي«  درباره 
آخرين وضعیت اكران اين فیلم در گفت وگو با باشگاه خبرنگاران 
جوان گفت: در حال برنامه ريزي براي حضور اين فیلم در جشنواره 
مقاومت هستیم. اين تهیه كننده همچنین درباره نمايش آنلاين 
يا اكران عمومي فیلم »ماهي و بركه« اظهار كرد: مراحل فني اين 
فیلم در بخش موسیقي به پايان رسیده و آماده نمايش شده است. 
منتظريم سینما ها باز شوند، اگر پس از بازگشايي وضعیت اكران 
مناسب باشد، اين فیلم را اكران عمومي خواهیم كرد، در غیر اين 
صورت به نمايش آنلاين آن فكر مي كنیم. »ماه گرفتگي« قصه اي را 

در بستر روز هاي پرالتهاب سال 88 روايت مي كند. 
.......................................................................................................................

ده نمكي سريال معمايي مي سازد
مجموعه تلويزيوني »دادِستان« به کارگرداني مسعود ده نمكي 
و تهيه کنندگي محمد خزاعي در مرکز سيما فيلم تهيه مي شود. 
اين س��ريال كه فضايي معمايي و پلیس��ي دارد توس��ط پدرام 
كريمي و كريم خودسیاني و به سرپرستي مسعود ده نمكي در 
حال نگارش است تا پس از اتمام نگارش وارد مرحله پیش تولید 
و سپس تولید شود. »دادِستان« كه ديروز از لوگوي آن رونمايي 
شد، فضايي متفاوت نسبت به ساير آثار ده نمكي دارد و تجربه اي 

جديد در كارنامه  اين كارگردان محسوب مي شود.

ديدهبان

تهيه کننده »مردي شبيه باران« در گفت و گو با »جوان«: 
کرونا بهترين فرصت براي تلويزيون بود 

هر قدر که تلويزيون در بحث اطلاع رساني پيرامون کرونا موفق عمل کرد در ضبط 
برنامه هاي مخاطب محور دچار تعارضاتي شد که عملكردش را تحت الشعاع قرار داد. 
ابراهیم اصغري تهیه كننده با بیان مطلب فوق به »جوان« گفت: معتقدم تلويزيون 
در بحث خبري و اطلاع رساني كرونا و مشخصاً در شبكه خبر بسیار موفق تر از ساخت 
برنامه هاي هنري و س��ريال هاي با كیفیت و س��رگرم كننده عمل كرده است. اين 
تهیه كننده ادامه داد: در اين چند ماهي كه درگیر كرونا بوده ايم، شبكه خبر با دعوت 
از كارشناسان و مسئولان حوزه سلامت برنامه هاي آموزشي بسیار مؤثري را تولید 
كرد و در ماه هاي قبل مردم با رعايت موارد بهداشتي توانستند اندكي هم كه شده 
روند شیوع كرونا را كند كنند. تهیه كننده »مردي شبیه باران« افزود: همین كه شبكه 
خبر به  جايي رسیده كه حین بروز يك بحران نظیر كرونا مي تواند منبع اصلي اخبار 
باشد، يك موفقیت است و ناشي از آن كه حداقل در اين شبكه بي گرفتاري در دام 

سلبريتي زدگي يا طرح مباحث ساده لوحانه كوشیده اند، مخاطب جلب كنند. 
ابراهیم اصغري در ادامه سخنانش ضمن تأكید بر ساخت سريال هاي سرگرم كننده 
و باكیفیت گفت: با توجه به ظرفیت هاي بالاي كاري هنرمندان، تلويزيون مي تواند 
تولیدات با كیفیت تري داشته باشد تا مخاطب نرود و سريال هاي شبكه هاي خارجي 
را براي ديدن انتخاب كند. اين تهیه كننده تأكید كرد: به هر حال با تعطیلي سینماها 
همه بار سرگرم كنندگي بر دوش تلويزيون افتاده و تلويزيون هم تاكنون يكي دو 
سريال خوب داشته كه توانسته نظر مردم را به خودش جلب كند ولي براي ادامه 
مسیر تا پايان سال، اين آمار كافي نیست. كرونا، حالا حالاها هست و هیچ بعید نیست 
كه مجدداً گرفتار قرنطینه سازي و تعطیلي اصناف شويم، پس تلويزيون بايد از همین 

حالا به فكر تولید سريال هاي جذاب باشد تا قافله را به ماهواره نبازد.

تلويزيون


